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  Pöytäkirja 4/2022 
 
Aika: Torstai 15.9.2022 klo 13.00-14.46 
 
Paikka: TEAMS  
 
 
 
Läsnä:    
 Hannu Lehti pj.   Varsinais-Suomen ELY-keskus 
 Timo Vahtonen   Varsinais-Suomen ELY-keskus 

Esa Högblom, vpj   Varsinais-Suomen liitto  
Ullakaisa Nieminen    Varsinais-Suomen TE-toimisto 
Carola Bryggman    LS Suomen AVI/Axxell Utb. 
Piia Alvesalo   EK (Sivistystyönantajat ry/Infra ry) 
Jaana Rönnholm   STTK  

                     Mauri Kantola    Turun AMK/Novia 
Piia Björn   Yliopistot (TY/ÅA) 
Juha Kaivola    Vapaa sivistystyö  
Pekka Koivisto    Oppisopimusjärjestelmä 

 
 Antti Virtanen   Kutsuttu asiantuntija, Novida 
 
 
 Niina Salonen    Kutsuttu asiantuntija, Turun kaupunki 
 
 Mika Stepanoff (Lieto)    Kutsuttu asiantuntija (kuntataso) 

 Juha Sainio    Kutsuttu asiantuntija (TY)  

   

  
 
 
   
 
 
 
 
 

1. KOKOUKSEN AVAUS, LÄSNÄOLIJOIDEN JA EDELLISEN KOKOUKSEN MUISTION HYVÄKSYMI-
NEN SEKÄ TOIMENPITEITÄ AIHEUTTAVIEN PÄÄTÖSTEN TOTEAMINEN 
 

Ehdotus Avataan kokous, todetaan läsnäolijat ja hyväksytään edellisen kokouksen muistio ja toimenpiteitä 
aiheuttavat päätökset.  

  
Päätös Puheenjohtaja avasi kokouksen, todettiin läsnäolijat sekä uudet jäsenet/varajäsenenet (Juha Kai-

vola/ Annika Tahvanainen-Jaatinen) ja hyväksyttiin edellisen kokouksen muistio. 
 
  

2. AJANKOHTAINEN TYÖLLISYYSKATSAUS 
 
Asia  Ajankohtaisen työllisyyskatsauksen pitää työelämäkoordinaattori Timo Vahtonen Varsinais-

Suomen ELY-keskuksesta. 
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Ehdotus Merkitään tiedoksi. 
 
Päätös Timo Vahtonen esitteli asian. 
 

- Työttömyysaste elokuussa 2022 oli 9,1% maakunnassa mikä on alle kansallisen keskiarvon 
(heinäkuussa hiukan kansallisen keskiarvon yläpuolella) 

- Vakka-Suomi ohittanut Turun seudun työttömyydessä (taustalla autotehtaan lomautukset ja 
irtisanomiset+ autotehtaalle työskentelevien henkilöstöfirmojen irtisanomiset) – Tilanne hei-
jastuu erityisesti Uudenkaupungin tilanteeseen 

- Maakunnan pitkäaikaistyöttömyys on laskenut elokuussa 
- Yli 12 kk työttöminä olleet kohdalla ollut aika tasaista kehitys mutta nyt elokuussa sekin las-

kenut varsin paljon 
- Ulkomaisten työnhakijoiden määrä on kasvanut (mm. autotehtaan vaikutus) – erityisesti mie-

het ja alle 25 v (Vakka-Suomi, Turku ja Satakunta) 
- Uusia avoimia työpaikkojen osalta maaliskuussa huippu tammikuun ohella, sen jälkeen las-

kua mutta elokuussa jälleen piristymistä 
- Työpaikkojen osalta kohtuullisen hyvä kehitys erityisesti hoito- ja mara-alalla, muussa teolli-

suudessa ja metallipuolella 
 
Käydyssä keskustelussa todettiin, että osaavan työvoiman haasteet näkyvät osin ainakin 
myös koulutuksiin hakevien määrissä myös. Koulutettavien puute ja maahanmuuton tarjoa-
mat mahdollisuudet olivat myös esillä. Todettiin lisäksi, että avoimia paikkojen edellyttämää 
koulutustasoa voidaan seurata ammattialan mukaan epäsuorasti. 
 
Merkittiin tiedoksi. 
 

 
3. KOULUTUKSENJÄRJESTÄJIEN AJANKOHTAISET ASIAT 

 
Asia              Ajankohtaiset asiat. 

• Mahdolliset uudet koulutusvastuut 

• Korkeakoulujen ajankohtaiset 

• II asteen ajankohtaiset  

• Yleissivistävä/vapaa sivistystyö 

• Muut ajankohtaiset 

 
Ehdotus       Koulutusjaosto kuulee järjestäjien katsaukset ajankohtaisista asioista. 

Päätös Puheenjohtaja totesi, että tavoitteena on saada seuraavaan kokoukseen OKM:n edustaja kerto-

maan tarkemmin II asteen tämänhetkisestä uudistushankkeesta. Raportti aiheesta julkaistaan 

27.9. 

 Juha Kaivola esittäytyi ja korosti samalla vapaan sivistystyön merkitystä mm. jatkuvan oppimisen 
tukena ja myös erilaisen ammatillisen koulutuksen lähteenä. Myös rahoitussaannon lisääminen 
alalle on keskeinen tavoite. Maahanmuuttajien ja nyt erityisesti ukrainalaisten kotoutumiskoulutus 
korostuu toiminnassa. Keskustelua ja pohdintaa OKM:n rahoituksen ja TEM:n työvoimapoliittisen 
rahoitusten merkityksestä ja roolista sekä työnjaosta. 
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 Antti Virtanen totesi Novidan laajan lukioluvan mahdollistavan aikuislukiotoiminnan. Maahanmuut-
tajien osalta kielitaito on usein suurin haaste koulutuksen osalta. 

 
Puheenjohtaja totesi lopuksi, että OKM:llä on tahtotilaa koulutusten järjestämislupamenettelyn te-
hostamiseksi ja alueiden oman päätösvallan vahvistamiseen.  
 
Merkittiin tiedoksi. 

 
4. JATKUVAN OPPIMISEN JA TYÖLLISYYDEN PALVELUKESKUKSEN (JOTPA) TILANNEKATSAUS 

JA ALUE-ENNAKOINNIN TILANNE 
 
Asia              Jatkuvan oppimisen ja työllisyyden palvelukeskuksen tilannekatsaus.  
 
 https://okm.fi/jatkuvan-oppimisen-ja-tyollisyyden-palvelukeskus 
 
 JOTPA:n keväällä auki olleessa rahoitushaussa rahoitusta sai Varsinais-Suomen koulutuksis-

ta/hankkeista yhteensä 12 kpl: 
- Koronapandemian lyhyt- ja pitkäaikaisvaikutusten hoito (4 kpl) 
- Täydentävät ja pätevöittävät opinnot sosiaali- ja terveydenhuollossa sekä varhaiskasva-

tuksessa (1kpl) 
- Digitalisaation ja vihreän siirtymän edistäminen (7 kpl) 

 
Syksyllä JOTPA:lta tulossa 2-3 hankehakua, joista tulossa yhteisinfo vielä. 
 
Valtionavustushakujen teemat syksyllä 2022 

Syksyn valtionavustushakujen aikataulut ja teemat ovat: 
• Syyskuu 

• Hoiva-avustajien koulutus 
• Työmarkkina-asemaa vahvistavaa koulutusta ylitarjonta-aloille (muun muas-

sa toimisto-, talous-, käsityö- ja graafiset alat) 
• Lokakuu 

• Vihreä siirtymä (muun muassa kone-, metalli-, logistiikka- ja kuljetusala) 
 
Jatkuvan oppimisen ja työllisyyden palvelukeskus (JOTPA) sekä Opetushallitus ovat aiemmin eh-
dottaneet maakunnille yhteistyötä Osaamisen ennakointifoorumin osaamistarve-ennakoinnin ja 
keskipitkän aikavälin työvoiman kysynnän ja tarjonnan kohtaannon alueellistamiseksi. Vaihtoeh-
toina alueilla on ennakoida: 

 
- Ammattialakohtaisia keskipitkän aikavälin osaamistarpeita ja alueen näkökulmasta merkittä-

vimpiä ammattialoja 

- Ammattikohtaisia lyhyen aikavälin osaamistarpeita ja alueen näkökulmasta merkittävimpiä 

ammatteja  

JOTPA pyysi 21.6 alueiden vastauksia 22.8 mennessä. Varsinais-Suomen osalta on ilmoitettu 
keskipitkän aikavälin osaamistarpeiden ennakointi.  Käytännössä JOTPA toimittaa tähän kyse-
lypohjat. Käsiteltävät ammattialat tulee rajoittaa maakunnan kannalta keskeisille aloille. Kyselyä 
voidaan tarvittaessa täydentää pienellä työpajalla. 

 
Ehdotus       Koulutusjaosto kuulee ajankohtaistaustoituksen ja keskustelee asiasta. Todetaan rahoitushakujen  

ja ennakoinnin tilanne. 
 

https://okm.fi/jatkuvan-oppimisen-ja-tyollisyyden-palvelukeskus
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Päätös        
 
 Hakuprosessi 
 

Timo Vahtonen taustoitti asiakohdan mukaisesti ja kertasi läpimenneet hankkeet, joissa toteutta-
ja(t) Varsinais-Suomesta. Varsinais-Suomi on aiemmassa haussa menestynyt varsin hyvin. 
 
Käydyssä keskustelussa käsiteltiin lähi- ja hoiva-avustajakoulutusta ja JOTPAn roolia näissä ja 
ylipäänsä rahoitusmallia järjestelmän puitteissa tai erillisjärjestelyjen muodossa. Keskustelua he-
rätti lisäksi tutkintopohjaisuuden rikkominen. 
 
JOTPAn alue-ennakointi 
 
Esa Högblom totesi, että JOTPAn alue-ennakoinnin ns. valmisteluaikataulu on täsmentynyt ja 
alueilta odotetaan nyt lokakuun aikana (alkupuolella) vastauksia siihen mitä ammatteja tuleva 
aluekysely painottaa. Itse kysely toteutunee marras/joulukuun vaihteessa jatkuen tammikuun jäl-
kipuolelle. Esillä oli alustava keskustelun avaus valittavien alojen osalta. Kohteena tulisi olla siis 
Varsinais-Suomen näkökulmasta merkittävimmät ammattialat.  
 
Keskustelussa korostui toisaalta alueen kannalta relevantit strategiset näkökohdat ja alat ja tule-
vaisuusnäkökulma eli pohditaanko tätä kysymystä 10 vuoden säteellä ennakoiden vai otetaanko 
lähtökohdaksi pelkästään tämän hetken osaavaan työvoimaan kohdistuva tarve. Lisäksi todettiin, 
että onko tässä enää syytä pohtia valtakunnallisia ja yleisiä tarpeita (jotka myös meillä VS:ssa to-
ki tärkeitä kuten lääkärit) vai keskittyä pelkästään maakunnallisesti tärkeille aloille ja ammatteihin 
(strategiset maakunta-alat). 
 
MYR:n koulutusjaosto ehdotti 15.9. asiantuntijakeskustelua JOTPAN alue-ennakoinnin painotuk-
sista (toimialat ja ammattialat). 
 
Merkittiin keskustelu tiedoksi. 

 
 

5. OSAAMISEN ENSIAPUA YRITTÄJILLE -HANKKEEN TOTEUTUS (SITRALAB MALLI) 
 

Asia  Varsinais-Suomen yrittäjät ry:n hanke ”Osaamisen ensiapua yrittäjille – kumppanuusmallin raken-
taminen” on hyväksytty Varsinais-Suomen liiton maakuntahallituksessa 29.8.2022. Raision seu-
dun koulutuskuntayhtymä toimii osatoteuttajana hankkeessa. Hankkeen hyväksytty kokonaiskus-
tannusarvio on 49 490 euroa. 

 
 Hankkeen tavoitteena on saada näkemys siitä, kuinka Varsinais-Suomen koulutusorganisaatiot, 

julkishallinnon toimijat ja muut asiantuntijatahot voivat ketterästi ja tehokkaasti vastata yrittäjien ja 
yritysten osaamiseen liittyviin akuutteihin palvelutarpeisiin. Kumppanuusmallista tuotetaan hank-
keessa yhteistyöverkoston toimintaa kuvaava ja ohjaava mallinnus, mikä mahdollistaa mallin ko-
pioimisen ja hyödyntämisen tulevassa osaamisekosysteemin rakentamiseen tähtäävässä toimin-
nassa niin alueellisella, maakunnallisella kuin kansallisella tasolla. Hankkeessa syntyy yrityksille 
ja yrittäjille suunnattu selkeä palvelupolku yritysten osaamishaasteiden ripeää ratkaisemista var-
ten. 

 
Ehdotus Koulutusjaosto kuulee Varsinais-Suomen yrittäjien ja Rasekon taustoituksen ja keskustelee 

hankkeen toteutuksesta sekä evästää jatkotyötä. Koulutusjaosto seuraa jatkossa hankkeen edis-
tymistä. 
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Päätös Asian käsittely siirrettiin seuraavaan kokoukseen. 
 

 
6. ENNAKOINTIAKATEMIAN TOIMINTASUUNNITELMA 2022-2023 

 
Asia  Ennakointiakatemian toimintasuunnitelmaa 2022-2023 on valmisteltu työryhmän vetäjien ja koor-

dinaatioryhmän jäsenten yhteisessä työpajassa 15.8.2022. Ennakointiakatemian koordinaatio-
ryhmä on hyväksynyt suunnitelman 25.8. 

 
Ehdotus Koulutusjaosto käsittelee asian ja vahvistaa toimintasuunnitelman 2022-2023 osaltaan. 
 
Päätös Esa Högblom esitteli Ennakointiakatemian työsuunnitelman 2022-2023. Työsuunnitelma korostaa 

mm. seuraavia asioita: 
 

- tehdyn skenaariotyön- ja profiloinnin päivitykset tarvittavilta osin (uudet skenaariot noin 2-4 
vuoden säteellä) 

o puiteskenaariomalli ehkä jatkossa 
- ennakointityön tulosten jalkautus oppilaitoksiin 
- temaattinen työprosessi ja osaamiskapeikkojen tunnistaminen ja OPS-kehittämistyö 

soveltavin osin 
hanketyön mahdollisuudet 

 
MYR-koulutusjaosto vahvisti suunnitelman osaltaan. 

 
 

7. MAAKUNTASTRATEGIAN TOTEUTUS JA SEURANTA 
 

Asia Varsinais-Suomen maakuntastrategian toteuttamissuunnitelma on valmistunut ja vahvistettu. 
Kumppanuusverkostot vastaavat itsenäisesti hyväksyttyjen toimenpiteiden toteutuksesta ja seu-
rannasta. Seurantatiedot kootaan kaikilta verkostoilta kerran vuodessa (pääsääntö). 

 
  

Ehdotus Koulutusjaosto keskustelee asiasta taustoituksen perusteella ja linjaa maakuntastrategian toteu-
tuksen ja seurannan käytännöistä MYR-koulutusjaostossa. 

 
Päätös Esa Högblom esitteli asian. 
 

Kumppanuusverkostot vastaavat toteutuksesta itsenäisesti ja tammi-helmikuussa vuosittain to-
teutetaan seurantaprosessi/raportointi. Multa osin MYR-koulutusjaosto määrittelee toimintamallin 
asian suhteen itse. 
 
Todettiin, että asiaan liittyvä toimintamalli valmistellaan sihteeristön toimesta. 
 
Merkittiin tiedoksi. 

 
 

8. MUUT ASIAT 
 
Asia        Lyhyesti keskusteltavaksi: 
 

• TE2024 ajankohtaistilanne 
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Puheenjohtaja esitteli asian. Todettiin mm: 
o lausuntokierroksen pääasiallinen anti 
o ministeriön työryhmien linjaukset 
o poikkeamat järjestämisvastuista (mm. 17 000 raja) 
o rahoitusmallia koskevat muutokset 

 
Asiasta käytiin kattava keskustelu, jossa pohdittiin mm. alueellista organisoitumista ja 
palvelutasoon liittyviä kysymyksiä. 
 
Esitys pöytäkirjan liitteenä. 

 
Ehdotus    Käsitellään muut mahdolliset asiat. 
 
Päätös Merkittiin tiedoksi. 
 
 

9. TIEDOKSI ANNETTAVAT 
 
Asia        Tiedoksi annettavat asiat. 

 
Ehdotus    Merkitään tiedoksi. 
 
Päätös Antti Virtanen totesi Kuntaliiton pyytäneen ehdotuksia innovatiivista toimintamalleista alueilla. En-

nakointiakatemian toiminta pääsi kuntamarkkinoilla esiteltävien joukkoon ja sai hyvän palautteen. 
 
 Merkittiin tiedoksi. 
  

10. SEURAAVA KOKOUS 
 
Asia         Syksyn 2022 päätetty kokousaikataulu on seuraava 
 

• Keskiviikko 2.11.2022 klo 13.00 

• Torstai 15.12.2022 klo 13.00 
 
Ehdotus    Seuraava kokous keskiviikkona 2.11.2000 klo 13.00 pelkästään läsnäolokokouksena (ei teams-

mahdollisuutta). Keskustellaan kokouksen pitopaikasta. 
 
Päätös  Seuraava kokous pidetään keskiviikkona 2.11.2000 klo 13.00 alkaen Kristillisellä opistolla (Lusto-

katu 7, 20380 Turku).  
 
 

11. KOKOUKSEN PÄÄTTÄMINEN 
 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 14.46. 


